

ဣန္ဒြေ့းယီးကီၢ်စဲၣ်ဖျိကိၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်




တၢ်နၢ်ပၢၢ် တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ် ဒိဖျိ COVID-19 ကမျၢၢ်ဆူၣ်ချ့ၤ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအသိ


ဖဲ COVID-19 ကမျၢၢ်ဆူၣ်ချ့ၤ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအသိ, Regent ကမံး တံၢ်မိၢ်ပျၢ် အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲ တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်ဆူ တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အံၤ လၢကိၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် ဒ်သိးကမၤန့ၢ် ဣန္ဒြေ့းယီး ကီၢ်စဲၣ်တီၤထီၣ်ကိၣ်ဒိၣ်လံာ်အုၣ်သးတမံၤအဂီၢ်လီၤ.

ကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢအဒိးန့ၢ်တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်အံၤ အလီၢ်တအိၣ်လၢ ကဘၣ်ဖျိထီၣ် တၢ်ဒိးစဲးဒ်သိး(တဖၣ်)အံၤ လၢကတုၤထီၣ်ဘးဒီး တၢ်မၤကွၢ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ် လၢတီၤဒိၣ်လံာ်အုၣ်သး တမံၤ လၢလၢ်(လီၤကဝီၤ, Regents, မ့တမ့ၢ် Regent ပတီၢ်ထီၣ်မံၤ လၢကဝီၤ) အဂီၢ်ဘၣ်. တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ် ကအိၣ်ဝဲဒီးကိၣ်ဖိတဖၣ် ပၢၢ်တုၤ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဖျိထီၣ်ကိၣ် မ့တမ့ၢ် ပၢၢ်တုၤအထွးထီၣ် တီၤထီၣ်န့ၢ်လီၤ.

COVID-19 အသိ တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်

ကိၣ်ဖိလၢအတုၤထီၣ်ဘးဒီးတၢ်အိၣ်သးလၢလံာ်တဖၣ်အံၤ အကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဖျိထီၣ် Regents တၢ်ဒိးစဲးတမံၤ အတီၤဒိၣ်လံာ်အုၣ်သး တၢ်လိၣ်ဘၣ်အံၤန့ၢ်လီၤ-

	ဆဲးလီၤမံၤဖဲ 2019-2020 မ့တမ့ၢ် 2020-2021 ကိၣ်န့ၢ်အပူၤ လၢတၢ်မၤလိကတီၢ်ထုးထီၣ်သး တမံၤ လၢအကတၢ်ဖဲ Regents တၢ်ဒိးစဲးတမံၤ အပူၤ ဒီးဒိးန့ၢ်ဝဲ ဩဒိး လၢတၢ်မၤလိဒ်သိးအံၤအပူၤ တချး လၢအိကူး 2021-
	ဆဲးလီၤမံၤဒ် ပုၤ 7 တီၤ မ့တမ့ၢ် 8 တီၤကိၣ်ဖိအသိး ဖဲ 2019-2020 မ့တမ့ၢ် 2020-2021 ကိၣ်န့ၢ်အပူၤ, လၢတၢ်မၤလိကတီၢ်ထုးထီၣ်သးတမံၤအပူၤ လၢ အနဲၣ်ကျဲဆူ Regents တၢ်ဒိးစဲးတမံၤအအိၣ်, ဒီး တုၤထီၣ်ဘးဒီး တၢ်မၤလိအစၢတဖၣ် လၢတၢ်မၤလိ အံၤအဂီၢ် တချး လၢအိကူး 2021;
	မၤဝဲတၢ်မၤလၢပျဲထီၣ်ကဒါက့ၤတၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲတမံၤ ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ် တချး လၢအိကူး 2021 လၢတၢ်မၤလိကတီၢ်ထုးထီၣ်သးတမံၤအပူၤ လၢအကတၢ်ဖဲ Regents တၢ်ဒိးစဲးတမံၤအပူၤ; မ့တမ့ၢ်



အပူၤကွၢ်န့ၢ်မၤန့ၢ်ဝဲတၢ်မၤလိဩဒိး လၢတၢ်မၤလိ ကတီၢ်ထုးထီၣ်သးတမံၤအပူၤ လၢအနဲၣ်ကျဲဆူ Regents တၢ်ဒိးစဲးတမံၤအအိၣ်, တဖျိထီၣ်ဒိး Regents မံၤလၢပတီၢ်ဖုၣ်အံၤဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ် တီၢ်ဟံလၢကဒိးန့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်အံၤ ဖဲ လၢယူၤ/ လၢအိကူး 2020 မ့တမ့ၢ် လၢယူၤ/လၢအိကူး 2021 လၢကမၤန့ၢ်တၢ်ဖျိထီၣ်အမးတခါအဂီၢ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂ့ၤလၢလၢအဘၣ်ထွဲဒီး လၢယူၤအါရံၤ 2021 တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ် တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဖဲ ယူၤအါရံၤတၢ်ပျဲပူၤ တဖၣ် [FAQ](#) န့ၢ်လီၤ.



မိၢ်ပၢၢ်အခွဲးအယာ်လၢကသမၢတၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်

မိၢ်ပၢၢ်ဒီးပုၤလၢအိၣ်လၢကိၣ်ဖိအံၤအမိၢ်ပၢၢ်အလီၢ်တဖၣ်, လၢအ ပုၤကိၣ်ဖိအံၤ အပတီၢ်ထီၣ်ဘးဝဲလၢကဖျိထီၣ်ကိၣ် မ့ၢ်လၢအမၤ လၢပျဲထီၣ်ဘး တၢ်ဒိးစဲးတၢ်လိၣ်ဘၣ်တမံၤ ဒိဖျိတၢ်ပျဲပူၤ တခါ လၢ COVID-19 အသိ ဂ့ၢ်လိာ်ဝဲ တၢ်ပျဲပူၤဒ်သိးအံၤ သ့န့ၢ်လီၤ.

မိၢ်ပၢၢ်တၢ်မ့ၢ်သမၢတၢ်ပျဲပူၤတမံၤန့ၢ်, တၢ်အံၤအကါဒိၣ်လၢ ကသ့ၣ်နီၣ်-

	တၢ်ဆၢတံာ်လီၤသးအံၤန့ၣ်တၢ်က့ၤထုးကွံာ်အီၤ တသ့ဘၣ်-
	ပုၤကိၣ်ဖိအံၤအတၢ်ကြးတၢ်ဘၣ်တမ့ၢ်ကထီၣ်ဘး လၢကဖျိထီၣ်ကိၣ်အဂီၢ်ဘၣ် တုၤလီၤလၢပုၤကိၣ်ဖိ အံၤ မၤဝံၤမၤပုၤ တၢ်ဖျိထီၣ်ကိၣ်တၢ်ဒီးစဲးတၢ်လိၣ် ဘၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်, ဟ်ဃုာ်ဒီး လၢညါပုၤကိၣ်ဖိအံၤ အတၢ်ကြးတၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ပျဲပူၤတခါအဂီၢ် ဒီးမိၢ်ပၢ်အံၤသမၢ်ကွံာ်တၢ်ပူၤဖျဲးဒ်သိးအံၤန့ၣ်လီၤ.
	ကိၣ်ဖိအံၤကကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးလၢ ကဒီးန့ၣ်ဘၣ် ကမျၢၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ အကလီၤတမံၤ ပၢ်တုၤလၢ ကိၣ်န့ၣ်အံၤအကတၢ် ဖဲဖိသ့ၣ်အံၤ ကတုၤဃီၤ 21 န့ၣ် မ့တမ့ၢ် ဒီးန့ၣ်တီၤဒိၣ်လၢာ် လံာ်အုၣ်သးတမံၤ, ဖဲအကဲထီၣ်ဆိသး တမံၤမံၤ လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါတဖၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၣ်အီၤသ့ဖဲ တၢ်ကွဲးနီၣ် ကွဲးဃါအံၤ, မိၢ်ပၢ်အခွဲးယၢ်လၢကဂ့ၢ်လိာ်သမၢ်တၢ်ဒီးစဲး တၢ်စူးကွံာ်ညိကွံာ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်စဲပနီၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်အၢၣ်လီၤမၤဂၢၢ်မၤကျၢၤ တဖၣ်

ကိၣ်ဖိတဖၣ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တီၤဒိၣ်လၢာ်လံာ်အုၣ်သးအကလုာ် ခဲလၢာ်, တၢ်စဲပနီၣ်တဖၣ်, ဒီး တၢ်အၢၣ်လီၤမၤဂၢၢ်မၤကျၢၤ တဖၣ် သ့ဒီးန့ၣ်လီၤ.

မံၤလၢကပီၤဒိၣ် လၢာ်	<p>ကိၣ်ဖိလၢ အအိၣ်ဒီး အမးအပတီၢ်အစ့ၤက တၢ်လၢ Regents တၢ်ဒီးစဲတဖၣ်အပူၤ ဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးဒီး တီၤဒိၣ်လၢာ်လံာ်အုၣ်သး အကလုာ်အံၤန့ၣ်လီၤ.</p> <p>တၢ်ပျဲပူၤလၢ COVID-19 အဃိတဖၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်ကသုးကွံာ်အီၤ လၢတၢ် ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးအံၤသ့န့ၣ်လီၤ. Regent တၢ်ဒီးစဲး အမးတဖၣ်အတၢ်ဒွဲးဃူ လၢအလိၣ်ဝဲဒၣ် လၢ တီၤဒိၣ်လၢာ်လံာ်အုၣ်သးအံၤအဂီၢ် (တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်တဟ်ဘၣ်) မ့ၢ်ဒ်သိးသိးဒီး 90 မ့တမ့ၢ် ထီၣ်တၢ်အံၤန့ၣ်, ကိၣ်ဖိအံၤ ဒီးန့ၣ်ဝဲ မံၤလၢကပီၤဒိၣ်လၢာ်တဖၣ် တၢ်အၢၣ် လီၤမၤဂၢၢ်မၤကျၢၤအံၤန့ၣ်လီၤ.</p>
---------------------------	--

	<p>ကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီး အမးလၢအစ့ၤန့ၣ်ဒီး Regents တၢ်ဒီးစဲးအမး သၢမးတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးဒီး တီၤဒိၣ်လၢာ်လံာ်အုၣ် သးကလုာ်အံၤန့ၣ်လီၤ.</p> <p>ကိၣ်ဖိအံၤအတၢ်မၤလိလၢခံကတၢ်အတီၤ လၢ Regents တၢ်ဒီးစဲးလၢတၢ်ပျဲပူၤအီၤ ကိးခါအဂီၢ် တၢ်ကမၤပုၤအလီၢ်လၢ တၢ်ဂံၢ် ဒွဲးလၢ မံၤလၢကပီၤဒိၣ်လၢာ်တဖၣ် အဂီၢ် အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. Regent တၢ်ဒီးစဲးအမး တဖၣ်အတၢ်ဒွဲးဃူ ဒီးတၢ်မၤလိလၢခံက တၢ်အတီၤတဖၣ် လၢတၢ်မၤလိလံာ်တဖၣ် အဂီၢ်လၢအဘၣ်တၢ်ပျဲပူၤအီၤတဖၣ် ဒ်သိး သိးလိာ်သးဒီး အမး 90 မ့တမ့ၢ်ဆူအဖီ ခိၣ်, ကိၣ်ဖိအံၤမၤန့ၣ်ဝဲ မံၤလၢကပီၤဒိၣ်လၢာ် တဖၣ် တၢ်အၢၣ်လီၤမၤဂၢၢ်မၤကျၢၤအံၤ န့ၣ်လီၤ.</p>
တၢ်သ့တၢ်ဘၣ် လၢအအိၣ်အထီ	<p>ကိၣ်ဖိမၤလၢပုၤတၢ်လိၣ်ဘၣ်ခဲလၢာ်လၢ <u>အပတီၢ်ထီမံၤလၢကပီၤအဂီၢ်</u> - ဒီး</p> <ul style="list-style-type: none"> • ဖျိထီၣ်ဝဲ Regents တၢ်ဒီးစဲး 3 ခါ လၢ တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး/စဲအုၣ် လၢ 85 မး မ့တမ့ၢ် ဆူအဖီခိၣ်- မ့တမ့ၢ် • ဖျိထီၣ်ဝဲ Regents တၢ်ဒီးစဲး 3 ခါ လၢ တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး/စဲအုၣ် လၢ 85 မး မ့တမ့ၢ် ဆူအဖီခိၣ် ဒီးဒီးန့ၣ်ဝဲ တၢ်ပျဲပူၤတခါ ဖဲ Regents တၢ်ဒီး စဲးသၢဘျီတဘျီ လၢ တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး/ စဲအုၣ်- မ့တမ့ၢ် • ဖျိထီၣ်ဝဲ Regents တၢ်ဒီးစဲး 3 ခါ လၢ တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး/စဲအုၣ် လၢ 85 မး မ့တမ့ၢ် ဆူအဖီခိၣ် ဒီးမၤန့ၣ်ဝဲတၢ် မၤလိအတီၤလၢခံကတၢ်တမံၤ လၢ 85 မး မ့တမ့ၢ် ဆူအဖီခိၣ် လၢ တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး/စဲအုၣ် အဂၤ 2 ဘၣ် အပူၤ ဆူအပတီၢ်အထီကတၢ် လၢ Regents တၢ်ဒီးစဲးတခါအပူၤ လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲပူၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအၤတဖၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဖဲ
တၢ်အၢ်လီၤမၤဂၢၢ်မၤကျိၤတဖၣ်ဒီးတၢ်စဲၣ်နီၣ်တဖၣ်
ပှၤယဲၤကဘျး သ့န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ပျဲပူၤအၤတဖၣ်

တမ့ၢ်ထဲ တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်လၢ **Regents** တၢ်ဒီးစဲးတဖၣ်အပူၤ
ဘၣ်, ကိဖိတဖၣ် တၢ်ပျဲပူၤအီၤ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကသ့ဝဲ လၢတၢ်
အိၣ်သးလၢလၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်အံၤ အပူၤန့ၢ်လီၤ. ကွၢ်
FAQ လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအၤဂီၢ်တက့ၢ်-

- စဲအံၤတၢ်မၤကွၢ်ဒီးတၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ပျဲန့ၢ်လီၤ **Regents**
တၢ်ဒီးစဲးတဖၣ် တၢ်မၤဝဲအီၤတန့ၢ်မ့ၢ်လၢ COVID အယံ (FAQ
#s 4, 13)
- တၢ်သမံသမံး A/B တၢ်ဒီးစဲးတဖၣ် လၢအတမ့ၢ်ဘၣ်အဲကလံး
ကိၣ် (LOTE) (FAQ #s 21, 39, 43)
- ဖးဝုတၢ်ဒီးစဲးလၢဝဲကျိၤတူၢ်လိၣ်အီၤတဖၣ် (FAQ # 22, 23)
- တၢ်ဒီးစဲးလိၣ်လၢဆီဆီလၢဝဲကျိၤတူၢ်လိၣ်အီၤတဖၣ် (FAQ #
24)
- သူးသမူတၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်စဲၣ်နီၣ်တၢ်ကူၣ်
ဘၣ်ကူၣ်သ့ (CTE) တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်စဲၣ်နီၣ်တၢ်မၤကွၢ် (FAQ
#25, 27)
- တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်လၢ သးသမူတၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်တၢ်ဂုၤထီၣ်
ပသီထီၣ် ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတၢ်မၤလိတဖၣ် (CDOS) တၢ်ဖျိထီၣ်
ကိၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤသး တၢ်မၤဝဲအီၤတန့ၢ်မ့ၢ်လၢ COVID
အယံ (FAQ #23, 28-30, 32)

တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အီၤခဲအံၤခဲအံၤတဖၣ်

လၢယူၤ 2021 ဒီး လၢအီၤကူး 2021 တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်
▪ တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အီၤခဲအံၤခဲအံၤတဖၣ်
လၢအ ဘၣ်ထွဲဒီး လၢယူၤ 2021 ဒီးလၢအီၤကူး 2021
တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်လၢ
တီၤဒိၣ်လၢ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်

လၢယူၤအီၤရံၤ 2021 တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်

▪ တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အီၤခဲအံၤခဲအံၤတဖၣ် လၢ
အဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဆိကတီၢ်ကွၢ် လၢယူၤအီၤရံၤ 2021
ဖြူးယီးကီၢ်စဲၣ် (NYS) တီၤထီၣ်ကိ **Regents** တၢ်ဒီးစဲး
တဖၣ်

လၢယူၤ 2020 ဒီး လၢအီၤကူး 2020 တၢ်ပျဲပူၤတဖၣ်

▪ Regents တၢ်ဒီးစဲးတဖၣ်ဒီးဖျိကိတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်-
တၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19 တၢ်ဆိကတီၢ်ဟံကတီၢ်



တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအၤတဖၣ်

NYSED ပှၤယဲၤသန့တဖၣ်

- ခိၣ်ရိၣ်န့ၢ်ဘဲရး(စ) (COVID-19)
- ထီၣ်ရိၣ်ကူၣ်သးဒီးတီၢ်ဒိၣ်လၢ်လံာ်အုၣ်သးတၢ်လိၣ်ဘၣ်တ
ဖၣ်
- တၢ်န့ၢ်ပၢၢ် NYS တီၤဒိၣ်လၢ်လံာ်အုၣ်သး တၢ်လိၣ်တဖၣ်-
ဟံၣ်ဖိဃီဖိတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်

တၢ်သံကွၢ်အိၣ်ဧါ.
ဆဲးကျိး တၢ်မၤလိမိၢ်ပှၤဒီးတၢ်သိၣ်လိန့ၢ်လိဝဲဒါး
(Curriculum and Instruction) ဖဲ
emscgradreq@nysed.gov မ့တမ့ၢ်
(518)474-5922 တက့ၢ်